
 Zápisnica z rokovania komisie pre životné prostredie, poľovníctvo a rybárstvo, vodné a lesné hospodárstvo, 
konanej dňa 31.5.2021  na Mestskom úrade v Gbeloch o 17:00 hodine 

 
Prítomní: 
RNDr. Peter Brunovský, PhD., Roman Matula, Mgr. Miriam Kudolániová         

Ďalej boli prítomní: 
Ing. Nataša Londarevová, Mgr. Petra Horinková, Mgr. Eva Volková 
Ospravedlnení:  
Ing. Kornel Činovský, Ferdinand Jureňa   
 
Na dnešnom zasadnutí boli prejednané nasledovné body: 
 
1. Protest prokurátora 

 

M.Kudolániová - informovala, že na mesto Gbely bol doručený protest prokurátora OP Skalica proti 

ustanoveniu § 4 ods. 2 VZN mesta Gbely č. 4.1./2019 o spôsobe nakladania s komunálnymi odpadmi na 

území mesta Gbely v znení Dodatku č. 1 prijatým mestským zastupiteľstvom mesta Gbely dňa 7.12.2020. 

Tento odsek rieši zber komunálneho odpadu v mestskej časti Adamov (rekreačné chaty).  

Spornou a napadnutou sa stala konkrétne druhá veta tohto ustanovenia, ktorá prikazovala pôvodcovi 

komunálneho odpadu, aby si vo vybraných mesiacoch odviezol vzniknutý komunálny odpad do miesta 

svojho trvalého pobytu. Čo je podľa prokuratúry v rozpore so zákonom o odpadoch. Mesto má stanoviť 

miesto kam má/môže pôvodca odpadu tento odpad umiestniť. Mesto Gbely navrhlo protestu prokurátora 

vyhovieť a spornú vetu nahradiť novým textom. „V ostatných mesiacoch je zber komunálneho odpadu 

v mestskej časti Adamov (rekreačné chaty) vykonávaný jedenkrát za štrnásť dní, nádoby sú umiestnené na 

vyhradenom mieste – parkovisko.“ Ďalej M.Kudolániová informovala, že poslanec p. Tomáš Papánek doručil 

pozmeňujúci návrh pričom text znel „V ostatných mesiacoch bude možné komunálny odpad z mestskej časti 

Adamov (rekreačné chaty) uložiť na zbernom dvore počas otváracích hodín zberného dvora.“ Odôvodnil to 

tým, že tento spôsob bude pre užívateľov chát motivačný, aby odpady triedili na jednotlivé zložky a takto 

vytriedené ich odovzdali bezplatne  v zbernom dvore.   

R.Matula – označil návrh p. Papánka ako dobrý, treba ľudí vychovávať. 

P.Brunovský – sa rovnako priklonil k návrhu p. Papánka 

M.Kudolániová – uviedla, že zrušiť 1100 l kontajnere v počte 25 ks  v zimných mesiacoch v Adamove bol 

dobrý krok. Za dva mesiace, kedy tam neboli, t.j. marec a apríl 2021, kleslo množstvo komunálneho odpadu 

o 19 ton. V Adamove popri parkovisku a na plážach sú celoročne rozmiestnené stojany s vrecami na  

uloženie odpadu/odpadkov, takže návštevníci aj v mesiacoch, kedy tam kontajnere neboli, mali a majú 

možnosť odložiť odpadky do nádoby na to určenej t.j. vreca. Vrecia sú odvážané pravidelne, každý týždeň, 

počas letnej sezóny častejšie.  

M.Kudolániová – vyzvala prítomných na hlasovanie o prvom a druhom návrhu.  

P.Brunovský – uviedol, že  návrh p. Papánka je lepší a preto sa bude hlasovať o ňom. 

Hlasovanie: za 3 

 

Komisia odporúča MsZ protestu prokurátora vyhovieť a sporný text nahradiť textom: „V ostatných mesiacoch 

bude možné komunálny odpad z mestskej časti Adamov (rekreačné chaty) uložiť na zbernom dvore počas 

otváracích hodín zberného dvora.“ 

 

2. Veterný park Gbely – informácia  

 

N.Londarevová – informovala, že mestu bol doručený Projektový zámer nazvaný Veterný park Gbely od 

firmy Energiepark s.r.o., v ktorom navrhujú Mestu Gbely možnosť výstavby 3 kusov veterných elektrární 

v k.ú. Gbely.  

M.Kudolániová – uviedla, že keďže sa Ing. Činovský nemohol zúčastniť zasadnutia komisie, zaslal k tejto 

veci svoje stanovisko, ktoré prečítala.  

R.Matula – uviedol, že by sa mali hľadať iné možnosti výroby elektrickej energie. Naruší sa ráz krajiny, 

migračné trasy vtáctva ... 

P.Brunovský – rozhodovanie o takýchto veciach je najmä v kompetencii zákona o posudzovaní vplyvov na 

životné prostredie, v tomto procese má aj občan svoje právo vyjadriť svoj názor. Veterná energia patrí medzi 



zelené energie. Záleží na tom kde sa umiestňuje, vzdialenosť od rodinných domov, na akej pôde ... Toto 

všetko ale ukáže až posudzovanie vplyvov a štúdia.  

N.Londarevová uviedla, že predkladateľa tohto Projektového zámeru pozvú na zasadnutie Msz dňa 

7.6.2021, kde sa ho poslanci môžu spýtať na podrobnejšie informácie. 

Po vzájomnej diskusii prijala komisia nasledovný záver: Komisia životného prostredia nezamieta takýto 

návrh, potrebuje však poskytnúť viacej informácií, dopadovú štúdiu na životné prostredie, ornitologický 

monitoring a iné.  

 

3. Rôzne  

V tomto bode P.Horinková požiadala, či by sa dali zakúpiť a požičiavať kliešte na zber odpadkov. Keby chcel 

niekto zberať odpadky, mohol by si kliešte na úrade požičať a zase by ich potom vrátil.  M.Kudolániová 

uviedla, že preverí koľko ich máme a či sa na tento účel vyčlenia z už zakúpených, alebo sa zakúpia nové.  

 

E.Volková sa spýtala, že či by si mohla zakúpiť vlastnú nádobu žltej farby na plasty, aby nemusela používať 

vrecia. M.Kudolániová uviedla, že môže, pár občanov takúto nádobu používa.  

 

 

 

Po tomto bode bolo rokovanie komisie ukončené. 

Zapísala dňa 02.06.2021  

 

Mgr. Miriam Kudolániová – tajomník komisie 


